
دبي�ر يك ب�ار ديگ�ر موف�ق ب�ه گرفت�ن رأي 
اعتماد از مجمع انتخاباتي فدراس�يون كشتي 
ش�د، اين ب�ار ام�ا مقتدرانه ت�ر از مرتب�ه قبل! 
چهار سال قبل، رقابت دبير و نصيرزاده به دور دوم 
كشيده شد، اما اين بار رئيس فدراسيون صددرصد 
آرا را از آن خ��ود كرد. كس��ب 38 رأي از 38 رأی 
مأخوذه نش��ان داد هيچ يك از اعض��اي حاضر در 
مجمع مخالفت��ي با ادام��ه حضور دبي��ر در رأس 

فدراسيون كشتي ندارند. 
پرواضح بود كه ساير كانديدا كوچك ترين شانسي 
ندارند. اين مهم زماني ثابت ش��د كه با وجود عدم 
برگزاري انتخابات كميس��يون هاي ورزش��ي كه 
مي توانس��ت مجمع انتخاباتي فدراسيون كشتي 
را به تعويق بيندازد، نه فقط هي��چ اقدامي در اين 
مورد انجام نشد كه فرهاديان، مديركل دفتر امور 
مش��ترك فدراس��يون ها در وزارت ورزش تأكيد 
كرد اقدام فدراسيون كش��تي براساس اساسنامه 
فدراس��يون جهاني بوده و بر همين اس��اس بايد 
مديريت كنيم تا نظر فدراسيون جهاني هم مورد 
توجه ق��رار بگيرد. ش��ايد به همي��ن دليل حميد 
بني تميم، قبل از برگزاري مجمع با انتشار بيانيه اي 
با اين مضمون كه در انتخابات يك طرفه كش��تي 
شانسي براي ديگر نامزدها نيس��ت، كناره گيري 
خود را اعلام كرد: »با پذيرش اين نكته كه كشتي 
طي چند سال اخير به لحاظ ادبيات گفتاري، زير 
سؤال بردن عملكرد گذشتگان و ترسيم فضايي از 
بي اعتمادي و بي احترامي و در عين حال حمله به 
مسئولان ورزش در جهت گروكشي و دستيابي به 
اهداف )ولو به حق( شأن و جايگاهش در بين مردم 
دچار خدشه شده، با وجود آگاهي از موانع پيش رو 
و بداخلاقي هايي كه صورت گرفته و مي گيرد، در 
جهت ايجاد وحدت و انسجام كشتي و جلوگيري 
از اختلاف ها و دودستگي هاي ايجاد شده بر خود 

وظيفه ديدم كه در انتخابات فدراس��يون كشتي 
ثبت نام كنم، اما متأسفانه اينك كه روند برگزاري 
انتخاب��ات و عدم ش��فافيت موج��ود را مي بينم و 
به رغم هش��دار دس��تگاه هاي نظارت��ي برخلاف 
ادوار گذش��ته مجري انتخابات، خ��ود كانديداي 
رياست فدراسيون است، ش��رايط به گونه اي است 
كه در رقابت��ي يك طرفه فرصت و شانس��ي براي 
ديگر كانديداها باقي نمي مان��د. ترجيح مي دهم 
از انتخابات فدراس��يون كش��تي كنار بكشم و در 
سنگري ديگر به جوانان اين مرز و بوم و آينده سازان 
ايران اس��لامي خدمت كنم. اميد آنك��ه بزرگان، 
پيشكسوتان و قهرمانان كش��تي اين تصميم را بر 

من ببخشند.«
    تهديد جديدي به شكايت 

بني تميم ام��ا تنها كانديدايي نب��ود كه تصميم به 
انصراف از حضور در اين انتخابات گرفت. جمشيد 
خيرآبادي و مصطفي ميرزايي نيز از رقابت با دبير 
انصراف دادند و اين خب��ر را ابراهيم مهربان، دبير 
انتخابات فدراسيون كشتي در ابتداي مجمع )روز 
پنج شنبه( اعلام كرد. عباس جديدي اما برخلاف 
سايرين در مجمع حاضر ش��د، اما بعد از آنكه براي 
ايراد نطق انتخاباتي خود فراخوانده شد، با انتقادي 
شديد الحن و اعتراض به غيرقانوني بودن انتخابات، 
مجمع را ترك كرد. جديدي به طور مستقيم پولادگر 
را خطاب قرار داد و از معاون قهرماني وزارت ورزش 
خواس��ت به وضوح اعلام كند اين مجمع براساس 
كدام اساسنامه برگزار مي شود؟ اساسنامه سال ۹۶ 
يا اساسنامه ۱۴۰۰ هيئت وزيران؟ ما بايد بدانيم اين 

جلسه بر پايه كدام اساسنامه برگزار مي شود. 
سؤالي كه پولادگر پاسخي بدان نداد تا كانديداي 
ش��اكي فدراس��يون كش��تي با كناي��ه بگويد اين 
بديهي ترين بحث دموكراسي است و دست آخر نيز 
با تهديد به شكايت مجمع را ترك كرد: »اميدوارم 

ديدار م��ن و جنابعال��ي و وزي��ر ورزش در محاكم 
قضايي باشد تا سؤالاتمان را مطرح كنيم. مطمئن 
باش��يد براي لغو اين انتخاب��ات در محاكم قضايي 
اقدام خواهد شد و اين اقدام غيرقانوني شما را حتماً 
به مراجع قضايي اعلام مي كنيم.« هرچند جديدي، 
دبير را هم از كنايه هاي خود بي نصيب نگذاشت و 
تأكيد كرد: »كاش وقت و هزينه هايي كه صرف ديده 
شدن تعدادي سالن كشتي شناخته شده گرديد، 
صرف س��الن هاي مناطق محروم مي ش��د.« البته 
جديدي تنها كانديدايي نبود كه تهديد به شكايت 
كرد و سيفي، ملي پوش سابق كشتي نيز انتخابات 
را غيرقانوني و مهندسي شده خواند و از اقامه دعوي 

در مراجع قضايي عليه متخلفان خبر داد.
    كنايه رئيس به مخالفان

كنايه هاي جديدي اما بي جواب نماند. عليرضا دبير 
ضمن دف��اع از عملكرد خود در طول چهار س��ال 
گذشته تأكيد كرد با كارمان حرف بزنيم و جر نزنيم: 
»هميشه بياييم به موضوعات درست بپردازيم. اگر 
قرار است كشتي يا ورزش ما تكان بخورد، رؤساي 
هيئت هاي ما بايد براي ورزش كش��ور الگو باشند. 
همه مي خواهند با ش��لوغ كاري جلو بروند. بياييد 
با كارمان حرف بزنيم و جر نزنيم. اگر مي خواهيم 
اين مملكت درست شود بايد كار كنيم. من اين را 
ثابت و كار كردم. به قطار در حال حركت س��نگ 
مي زنند. در كشور ما هر كس كار مي كند او را بيشتر 
به دادگاه مي كشانند.  اي كاش با مديراني كه كار 
نمي كنند برخورد شود. از همه كساني كه در اين 
مدت زحمت كشيدند تا مجمع به موقع برگزار شود 
و از همه كس��اني كه تلاش كردند تا كشتي ضربه 
نخورد تش��كر مي كنم. افراد مهم نيستند، كشتي 

مهم است تا ضربه نخورد.«
    آشتي كنان دبير با پولادگر

جالب تري��ن اتفاق اي��ن مجمع پرحاش��يه، اما نه 

پي��روزي دبي��ر در انتخاب��ات بي رقيب و كس��ب 
صددرصد آرا كه آش��تي كنان او ب��ا پولادگر بود. 
دبير با اشاره به درگيري لفظي كه سال گذشته با 
معاون وزير داشت، تأكيد كرد براي اينكه شائبه اي 
ايجاد نشود بايد رياست را به پولادگر واگذار كند: 
»در چهار سال گذشته به خاطر كشتي هيچ كدام 
از اتفاقات شخصي نبود. در فضاي مجازي خيلي از 
حرف ها را كه لياقت خودش��ان است به من زدند، 
اما من هر حرفي زدم به خاطر كش��تي بوده است. 
حرك��ت وزارت ورزش اش��تباه ب��ود، حركت من 
اش��تباه تر. رفتاري كه با پولادگر، برادر عزيزم شد 
هم اش��تباه بود. به دنبال فرصت ب��ودم تا از دلش 
دربياورم. به  همين خاطر تربت حرم آقا سيدالشهدا 
را دارم تا به او هديه بدهم. تنها چيزي كه مي تواند 
از دل حاج آقا دربياورد همين است. چيزي است كه 
خيلي دوست داشتم و به حاج آقا تقديم مي كنم.«

در پاي��ان مجمع انتخاباتي و پي��روزي مقتدرانه و 
البته بدون رقي��ب دبير براي ادام��ه حضورش در 
فدراس��يون كش��تي، پولادگر و همچنين رئيس 
فدراسيون كشتي ضمن انتقاد از جديدي به دليل 
ترك مجمع تأكيد كردند كه اساسنامه فدراسيون 
كشتي مصوبه مجمع وزيران را داشته است. معاون 
قهرماني وزارت ورزش همچني��ن گفت يك روز 
قبل از برگزاري مجمع دو جلسه با همين مضمون 
و جهت رعايت قوانين ب��دون در نظر گرفتن افراد 
برگزار ش��ده كه همه جوانب بررس��ي شود و نظر 
كارشناسان نيز همين بوده است. پولادگر در ادامه 
تأكيد كرد كاش جديدي مي ماند و پاس��خش را 
مي گرفت. اما واقعيت اين است كه جديدي بعد از 
مطرح كردن اين پرسش منتظر پاسخ معاون وزير 
ماند، اما پولادگر با بيان اينكه وقت ش��ما در حال 
گذشتن است، صحبت بفرماييد از پاسخ دادن به 

پرسش اين كانديدا سرباز  زده بود.

قهرمان المپيك مثل همه ورزشكاران كش��ورمان از تبعيض پاداش 
اشرف  رامين

      چهره
فوتبالي ها با ساير مدال آوران دلخور است. ملي پوشان فوتبال در حالي 
پاداش دلاري و امتياز واردات خودروی لوكس دريافت كردند كه در 
جام جهاني قطر عملكرد ضعيفي داش��تند. تيراندازان اما به رغم نتايج درخش��ان و كسب مدال هاي 
خوش��رنگ س��همي از پاداش هاي ويژه ندارند. جواد فروغي در المپيك توكيو مقتدرانه روي سكوي 

قهرماني ايس��تاد و براي اولين بار تيراندازي ايران را صاحب مدال المپيك 
كرد. با اين وجود مس��ئولان بعد از چند روز ذوق زدگي همه چيز را 
فراموش كردند و خبري از نگاه و توجه ويژه به رشته تيراندازی نشد. 
در چنين شرايطي انتش��ار اخبار واردات خودوری لوكس از سوي 
فوتباليست ها براي قهرمانان نااميدكننده بود. اين همان نكته اي 

است كه جواد فروغي در مراس��م تجليل از مدال آوران 
تيراندازي در جمع خبرنگاران به آن اشاره كرد:  »اين 

مسئله اي نيس��ت كه من ورزش��كار به آن پاسخ 
بدهم. متأس��فانه تفاوت ه��ا هميش��ه بوده و 
بيشترين تفاوت نيز مربوط به فوتبال است و 
آنق��در اين تف��اوت زياد ب��وده ك��ه همواره 
مثال زدني اس��ت. از نظر بحث رقم پاداش  و 
قراردادها فوتبال با همه رشته ها متفاوت است 

و اين مس��ئله تيراندازي را نيز شامل مي شود. 
سطح قراردادهاي ليگ  برتر تيراندازي را اصلًا نمي توان 

با فوتبال يا حتي ساير رشته ها مقايسه كرد.«

جدالنوجوانانپرانگيزهباهنگكنگ

تفاوتپاداشفوتباليهامثالزدنياست

بسكتباليست هاي نوجوان كشورمان امروز براي صعود به فينال كاپ        خبر
آسيا دسته B به مصاف هنگ كنگ مي روند. تيم ملي بسكتبال دختران 
زير ۱۶ در اردن سه برد شيرين به دست آورده و حالا با يك تيم از شرق آسيا روبه رو مي شود تا جواز 
صعود به فينال را به دست آورد. گوام، مالزي و سنگاپور تيم هاي بودند كه شاگردان سروه ضرغاميان 
آنها را شكس��ت دادند و صعودي مقتدرانه به نيمه نهايي داش��تند. البته نوجوانان ايران بعد از كسب 
دومين پيروزي مقابل مالزي خيال شان بابت صعود راحت شده بود، اما مقابل گوام نيز باانگيزه ظاهر 
شدند. با توجه به اينكه تيم ما به عنوان صدرنشين از گروه خود صعود كرده امروز رودرروي هنگ كنگ 
قرار مي گيرد. نوجوانان ما تلاش مي كنند با صعود به فينال شانس صعود به دسته A آسيا را به دست 

آورند. قهرمان رقابت هاي دسته B جواز حضور در دسته A آسيا را به دست مي آورد.

2 طلا، 2 نقره، يك برنز و 9 سهميه پارالمپيك

درخشش پارادووميداني كاران ايران در دهمين دوره 
رقابت هاي قهرماني جهان كه صبح روز يك شنبه در 
پاريس آغاز ش��د همچنان ادامه دارد. نخس��تين 

طلايي ايران در اي��ن رقابت ها امان الله پاپي بود كه 
مدال او در پي اعتراض نماينده تركيه گرفته شد تا 
نخستين طلاي كاروان ايران به نام رشيد مسجدي 

ثبت شود. نماينده ايران در ماده پرتاب وزنه با ثبت 
ركورد 8/۴۹ در جايگاه نخست قرار گرفت و علاوه 
بر كس��ب گردن آويز طلا، موفق به كسب سهميه 
پارالمپيك پاريس نيز ش��د. موفقيتي كه پيش��تر 
پاپي، عليرضا مختاري و همچنين الهام صالحي نيز 
كسب كرده بودند. اميرخسرواني اما ديگر مدال آور 
ايران در اين مسابقات بود. نماينده كم بيناي ايران 
در پرش طول كلاس T۱2 ب��ا ركورد ۶/2۶ متر به 
مدال نقره رسيد و با ايستادن بر سكوي دوم، سهميه 
پارالمپيك را نيز از آن خود كرد. مهدي اولاد ديگر 
نماينده كم بيناي كشورمان در پرتاب وزنه F۱۱ با 
ركورد ۱3/7۹ متر قهرمان شد و دومين مدال طلا 
كاروان ايران را كسب كرد. الناز دارابيان نيز در پرتاب 
ديسك بانوان اگرچه مدالي كسب نكرد، اما موفق 
به كسب سهميه پارالمپيك شد. هاشميه متقيان 
اما در پنجمين روز از رقابت ه��اي پارادووميداني 

 F5۶ قهرماني جهان در رقاب��ت پرتاب نيزه كلاس
با ركورد 22/۹5 متر به مقام سوم رسيد و صاحب 
مدال برنز شد و به عنوان هشتمين نماينده ايران در 
ايران رقابت ها موفق به كسب سهميه پارالمپيك 
شد. سومين طلايي ايران اما سعيد افروز در پرتاب 
نيزه بود. نماينده ايران در پرتاب نيزه كلاس F3۴ با 
ركورد ۴۰/27 متر قهرمان شد و سهميه پارالمپيك 

را نيز به دست آورد. 
رقابت ه��اي قهرمان��ي جه��ان اگرچ��ه ب��ا اتفاق 
ناخوشايندي )گرفتن مدال پاپي( براي ايران آغاز 
ش��د، اما در ادامه با درخشش پارادووميداني كاران 
ايران هم��راه بود كه ع��لاوه بر كس��ب مدال هاي 
رنگارنگ، هش��ت س��هميه حضور در پارالمپيك 
پاريس را نيز براي كاروان اعزامي ايران در دهمين 
دوره رقابت هاي قهرماني جهان در پي داشت. اين در 

حالي است كه اين رقابت ها همچنان ادامه دارد.

ش 
ادامه درخش

پارادووميداني كاران 

س 
ايران در پاري

شميم رضوان
      بازتاب
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سيروس پورموسوي، سرمربي استقلال خوزستان 
كه موفق شد اين تيم را به ليگ برتر برگرداند، اين 
روزها در غم از دس�ت دادن عموي خود به س�وگ 
نشس�ته اس�ت. در اين ميان عليرضا منصوريان، 
سرمربي فولاد خوزس�تان در اقدامي پسنديده با 
اعضای كادر فني اين تيم به ديدار س�رمربي ديگر 
تيم خوزستاني ليگ برتر رفت تا او را دلداري دهد. 
چنين حركت هاي اخلاق مداران�ه اي اين روزها در 
فوتبال كمتر ديده مي ش�ود، اما هم�ه مي دانيم كه 

لازمه يك فوتبال سالم است.

فريدون حسن

شیوا نوروزي

اعلام وضعيت قرمز در استقلال

نكونام
براي»بچه«خطونشانكشيد!

اوضاع اس��تقلال با آمدن سرپرس��ت مديرعاملي نه تنها سروس��امان 
نگرفته، بلكه اظهارات تند و تيز جواد نكونام حواشي اين تيم را به اوج 

خود رسانده است. 
اردوي آبي ها در شرايطي آغاز شده كه پروسه جذب بازيكنان مدنظر 
سرمربي با چالش هاي زيادي همراه بوده اس��ت؛ از يك سو بي پولي و 
سقف قراردادها و از س��وی ديگر اعمال نفوذ برخي ، حسابي داد جواد 
نكونام را درآورده اس��ت. برگزاري تمرينات با حداقل تعداد بازيكن در 
آستانه ش��روع فصل جديد ليگ  برتر تنها يكي از مشكلات پيش روي 

آبي هاست. 
    جلسات بي نتيجه

بازي دوس��تانه با پيكان در ورزشگاه دس��تگردي فرصت خوبي بود تا 
سرمربي استقلال عصبانيتش از ش��رايط حاكم بر باشگاه را به گوش 
رس��انه ها برس��اند. نكونام انتخاب حجت كريمي بود، اما سرپرس��ت 
قبلي باشگاه استعفا داد و رفت. حالا هم كه علي خطير از سوي وزارت 
ورزش انتخاب ش��ده هن��وز خبري از تغييرات نيس��ت. بس��ته بودن 
پنجره نقل و انتق��الات يكي از ديگر چالش هاي آبي هاس��ت. علاوه  بر 
بدهي به بازيكنان و مربيان، اين تيم بدهي س��نگيني هم به س��ازمان 
ليگ دارد. سرپرس��ت باشگاه و س��رمربي اخيراً ديداري با مهدي تاج، 
رئيس فدراسيون داشته اند. به تازگي هم گويا اين سه نفر جلسه اي با 
قربانزاده، رئيس سازمان خصوصي سازي برگزار كردند تا شايد بخشي 
از مشكلات استقلال مرتفع شود. با اين وجود تلاش هاي صورت گرفته 
تا امروز نتيجه اي نداش��ته و هيچ كدام از بازيكنان م��ورد نظر نكونام 

جذب نشده اند. 
    نقش »بچه«

يكي از انتقادات سرمربي از وضعيت باشگاه اعمال  نفوذ فردي مشهور 
به »بچه« است. سال ها پيش در زمان حضور امير قلعه نويي در استقلال 
و مديرعاملي اميررضا واعظ آشتياني )در سال 88(، قلعه نويي به حضور 
يك جوان در كنار مديرعامل وقت باشگاه انتقاد كرد و به او لقب »بچه« 
داد. حالا با گذشت سال ها نكونام دوباره پاي همان فرد را وسط كشيده 
و او را عامل اصلي مشكلات تيم دانسته است: »پاي »بچه« دوباره به اين 
باشگاه باز شده اس��ت. اين »بچه« هماني است كه اجازه نمي دهد آب 
خوش از گلوي استقلال پايين برود و باعث و باني آن هم من مربي و من 

مديرعامل هستم. به خاطر اينكه مي نشينند و تصميماتي مي گيرند كه 
به ضرر استقلال اس��ت. هر موقع اينها در باشگاه استقلال نبودند، تيم 
نتيجه گرفته است. شما برويد و ببينيد كه فرهاد مجيدي چرا قهرمان 
شد، چون دست و پاي اينها از استقلال كوتاه شده بود. انگار استقلال 
براي خودشان است. خيلي هم سريع مثل اختاپوس به باشگاه مي ريزند 

و هر كاري كه دوست دارند، انجام مي دهند.«
    جلسات چهارراه جهان كودك

نكونام اسم فرد مورد نظر را نگفت: »همه او را مي شناسند و نيازي 
به گفتن نيست . اينها در استقلال خيلي كارها مي كنند و الان هم 
در اين باشگاه جولان مي دهند. بايد حواس شان را جمع كنند. به 
قيمت اينكه هوادار خوشحال باشد و من از اس��تقلال بروم با اين 
نفرات می جنگم. اين افراد چه كسانی هستند كه به دنبال جلسه 
با من هس��تند؟ پيغام  مي دهند كه يك جا بنشينند و با من حرف 
بزنند. شما كی هستيد كه بخواهيد با من جلسه بگذاريد؟ ۴۰ سال 
اس��ت اين اتفاقات افتاده و باز هم مي افتد. من و مديريت باش��گاه 
بايد آنها را دور كنيم تا تصميم گيري نكنند و جلس��ات خود را سر 
چهارراه جهان كودك و اين طرف و آن طرف نگذارند تا مشكل براي 

استقلال درست نشود.«
    مفقود شدن قراردادها!

اي كاش مش��كلات اس��تقلال فقط مالي و مديريتي ب��ود. تا قبل 
از اين ح��رف از دخالت افراد مختل��ف، س��وءمديريت، ناكامي در 
جذب بازيكن و بي پولي  زده مي ش��د، اما گويا در فاصله چند روز از 
حضور علي خطير به عنوان سرپرس��ت جديد باشگاه اتفاقي بسيار 
عجيب رخ داده است؛ مفقودي قراردادهاي سرمربي و دو بازيكن! 
اين ادعايي اس��ت كه نكونام بعد از بازي دوستانه آن را مطرح كرد: 
»تمام صحبت من براي هواداران است و مي خواهم شفاف صحبت 
كنم. اگر اينجا هستم، به خاطر اين عزيزان است. به عنوان سرمربي 
صحبت مي كنم تا بدانند چه خبر اس��ت. سعي كرديم كارمان را به 
بهترين شكل انجام دهيم، اما هيچ اتفاق مثبتي براي اين تيم و من 
رقم نخورده است. خطير تازه آمده، اما به شما مي گويم قرارداد من 
در اين باشگاه نيس��ت. قرارداد مهرداد محمدي و آرمين سهرابيان 
هم در باشگاه نيس��ت. خنده دار است؛ يك نفر به راحتي اسناد يك 

باشگاه را با خود مي برد.« 
    گريه به حال استقلال

به گفته س��رمربي اوضاع تيم به قدري بد اس��ت كه همه بايد به حال 
آبي ها گريه كنند. مسئولان باشگاه نتوانستند بازيكنان مدنظر را براي 
فصل جديد به خدمت بگيرند. قيمت ب��الاي بازيكنان و اجراي قانون 
سقف قراردادها از جمله دلايلي است كه اس��تقلال را در فصل نقل و 
انتقالات ناكام گذاشته اس��ت. نكونام در اين باره گفت: »نمي دانم چه 
اتفاقي افتاده اس��ت. من و هواداران بايد به حال استقلال گريه كنيم 
كه اين اتفاقات رخ داده است. اسم مي آورم كه نگويند نكونام بازيكن 
نخواست. ما ليس��ت داده بوديم، اما هيچ كدام از اين بازيكنان جذب 
نش��دند. مهرداد محمدي را ه��م خودم صحبت ك��ردم و كريمي هم 
زحمت كشيد و قرارداد بس��ت. آرمين سهرابيان را هم خودم صحبت 
كرده بودم. مدافع وسطي نداش��تيم. عارف غلامي و مرادمند قرارداد 
نداش��تند و س��يلوا هم رفته بود. س��عيد عزت اللهي و رضا اس��دي را 
خواس��تيم، اما هيچ كدام را نگرفتند، حتي بازيكن قرارداد دارد، ولی 
س��ر تمرين نمي آيد. مي گويند صبر كن بازيك��ن مي گيريم، اما كجا 
مي گيريد؛ تمام شد! سه هفته ديگر ليگ شروع مي شود. ما دو وينگر 
خواستيم و گفتند درست مي شود، اما اين بازيكنان رفتند. ما الان نياز 
به بازيكن داريم. مي گوييم اميرحسين حس��ين زاده و خالد آبادي را 

بگيريد، اما مي گويند گرانند.«
    وخامت اوضاع

معلوم نيست وخامت اوضاع استقلال تا كي ادامه خواهد داشت. كريمي 
كه بعد از حاشيه س��ازي فراوان رفت و خطير هم انتخاب بعدي وزارت 
ورزش بود. در روزهايي كه شرايط آبي ها هر لحظه بحراني تر مي شود، 
س��كوت و بي تفاوتي وزارت ورزش متولي س��رخابي ها، نسبت به اين 

مسئله در نوع خود جالب توجه است.

دورباطلمديريتومربيگريفوتبال
ماركار آقاجانيان، مربي سابق تيم ملي مي گويد: »در فوتبال ايران عده اي 
اجازه نمي دهند كس��ي وارد چرخه مربيان شود.« اش��اره ماركار به اين 
موضوع است كه در فوتبال باشگاهي و حتي رده هاي ملي با عده اي روبه رو 
هستيم كه هميشه تيم دارند، حالا چه با تيم هاي قبلي نتيجه گرفته باشند 
يا نگرفته باشند. حرف هاي آقاجانيان واقعيت تلخ تسلط شبكه دلالي بر 
فوتبال ايران است. همان شبكه اي كه همواره براي برخي مربيان تيم دارد، 
اما براي برخي ديگر كه اتفاقاً هم دانش دارند و هم موفق بوده اند هيچ گاه 
تيم ندارد. حرف هاي آقاجانيان اما در س��طح بالات��ر از مربيان در حوزه 
مديريت فوتبال هم صدق مي كند. اينكه فوتبال را مديراني مي چرخانند 
كه در يك چرخه زماني مرتب مي روند و مي آيند. موفق باشند يا شكست 

خورده هم تفاوتي نمي كند درست مثل مربيان !
حرف هاي رئيس س��ازمان خصوصي س��ازي در خص��وص دو مديرعامل 
سابق استقلال، يعني مصطفي آجرلو و علي فتح الله زاده همان انتقاد هاي 
آقاجانيان از چرخه معيوب مربيان فوتبال است. بنا بر آنچه علي قربانزاده 
عنوان مي كند در زمان مديريت اين دو نفر مبالغ قابل توجهي در باش��گاه 
استقلال گم شده است! مبالغ هنگفتي ارز كه هنوز هم معلوم نيست چه بر 
سر آنها آمده و به چه كسي تحويل داده شده است. نكته جالب تر اينكه هر 
دو مدير هم هيچ پاسخ قانع كننده اي براي مفقود شدن اين ميزان قابل توجه 
پول و اوضاع آشفته استقلال ندارند. موضوع دو مديرعامل استقلال زماني 
جالب تر مي شود كه با استناد به حرف هاي رئيس سازمان خصوصي سازي 
متوجه شويم كه هر دو با قيد وثيقه آزاد هستند، آن هم وثيقه ای ميلياردي 
كه اگر چنين وثيقه اي نبود قاعدتاً هم آجرلو و هم فتح الله زاده الان بايد پشت 
ميله هاي زندان بودند، اما آزادند و در حال نقشه كشيدن براي بازگشت به 
فوتبال، آن هم در شمايل مديرعامل و نه چيز ديگر. اينجاست كه بايد دوباره 

به انتقاد هاي ماركار آقاجانيان توجه كرد. 
ماركار از چرخه فاسد مربيان مي گويد، اما فساد اين چرخه آنجا نمايان تر 
مي ش��ود كه به وضوح در س��طح مديريت فوتبال هم با اين چرخه روبه رو 
هس��تيم. مگر نه اينكه مصطفي آجرل��و بعد از جمي��ع افتضاحاتي كه در 
استقلال به بار آورد گزينه مديرعاملي فولاد شد! مگر يادمان رفته كه علي 
فتح الله زاده در بازگش��ت هاي مكررش به فوتبال چگونه هر بار ميلياردها  
تومان ضرر به بيت المال  زد و هر بار با ژست هاي خاص خودش و آدم هاي 
معلوم الحال اطرافش، پرمدعاتر از قبل برگشته و باز هم تا دلتان بخواهد به 
بيت المال ضرر  زده است. نكته اينجاست كه وقتي هيچ عزمي براي برخورد 
با اين همه مدير متخلف وجود ن��دارد و تازه وقتي ه��م تخلف آنها محرز 
مي شود با وثيقه هاي آنچناني آزاد مي شوند، چگونه مي توان توقع داشت 

كه چرخه مربيان و جابه جايي بازيكنان سالم باشد؟ 
مدير فوتبال تخلف و بيت المال را حيف و ميل مي كند، اما خيالش راحت 
است كه برخوردي صورت نمي گيرد. بنابراين مي رود و نقشه مي كشد 

كه چگونه و با چه ترفند تازه اي به فوتبال برگردد. 
ماركار آقاجانيان درس��ت مي گويد؛ در فوتبال ايران دست هايي در كار 
هستند تا تنها عده اي مربي سر كار و هميشه تيم داشته باشند، درست 
مثل تعدادي مدير كه با اين همه پرونده فساد و مال مردم خوري هميشه 

براي بازگشت به فوتبال برنامه و نقشه دارند. 

فدراس��يون جهاني وزنه برداري، برنامه حمايت مستقيم مالي از 
ورزشكاران نخبه اي را كه براي المپيك پاريس آماده مي شوند و 
در رقابت هاي انتخابي شركت كرده اند، اعلام كرد كه در بين ۱۰ 
ورزشكاران معرفي شده نام رضا دهدار، ملي پوش كشورمان هم 
قرار دارد. هدف اين برنامه كمك به ۱۰ ورزشكار نخبه بين المللي با 
پتانسيل المپيك در آماده سازي آنها براي بازي هاي پاريس 2۰2۴ 
است. اين وزنه برداران توسط يك هيئت متشكل از يك عضو هيئت 
اجراييIWF، دو عضو از كميسيون ورزشكاران IWF و يك عضو 
مستقل انتخاب شده اند. طبق اعلام فدراسيون جهاني 3 هزار دلار 

طي سه مرحله به ورزشكاران پرداخت خواهد شد. 

دهداربورسيهفدراسيونجهانيشد

توهين به پرچم كشور چيزي نيست كه بتوان به سادگي از كنار آن 
گذشت و با يك معذرت خواهي ساده آن را فراموش كرد. حركت 
زشت و زننده علي برات زاده در توهين به پرچم ايران در مسابقات 
سنگنوردي فرانسه هرچند با واكنش فدراسيون و عذرخواهي او 
همراه ش��د، اما جامعه ورزش و مردم ميهن پرست ايران منتظر 
برخورد سفت و سخت با اين ورزشكار هستند. رضا زارعي، رئيس 
فدراس��يون كوهنوردي در اين خصوص گفت: »رفتار و حركت 
برات زاده بس��يار بد و غيرقابل توجيه بود و حتم��اً با وي برخورد 
خواهد شد، چراكه اگر اين اتفاق نيفتد ممكن است در مسابقات 
آينده هم تكرار شود. ما كميته انضباطي را تشكيل و در مورد اين 

ورزشكار تصميم خواهيم گرفت كه سخت خواهد بود.«
در اين ميان اظهار پش��يماني و عذرخواهي برات زاده هم در نوع 
خود جالب توجه است، به خصوص آنجا كه توهين به پرچم كشور را 
اختلاف كوچك برمي شمارد و به نوعي همان حركت توهين آميز 
را تكرار و اين بار به ش��عور مردم ايران توهين مي كند و مي گويد: 
»اميدوارم با همدلي و درك متقاب��ل بتوانيم از اين حادثه عبرت 
بگيريم و به جاي تمركز روي اتفاقات كوچك روي دستاوردهاي 
بزرگ متمركز باشيم. اين اتفاق تصادفي رخ داده و يك سوءتفاهم 

بود كه به موضوعي بزرگ و ناعادلانه تبديل شده است!«
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